

M

MBONGO PASCAL*Professor of law at the University of Poitiers*

Pascal MBONGO is a graduate of the EHESS (School of Higher Studies in Social Sciences in Paris), doctor of law at the University Panthéon-Assas (Laureate University) and aggregated law schools (public law).

A specialist in the law of fundamental freedoms, constitutional law, media law, American law and philosophy of law and state, he is director of a research program in American law, president of the French Association of Law media and culture, member of the Board of Directors of the French Association of Law of Security and Defense Law.

Pascal MBONGO is a man who multiplies various caps, not only professor of the law faculties at the University of Poitiers, he is also President of jury of the Certificate of aptitude for the profession of lawyer, in charge of directed works at the Sorbonne, Lecturer at the University of Cergy-Pontoise. In 2012, he became permanent chair of the French Chair of Law and Philosophy of Law at UNESP. So does he take an interest in issues relating to freedoms public institutions in French, European and American law.

It is also an author who already has several books that deal with topics such as constitutional and political law in France and the United States, the law of fundamental freedoms, Philosophy and sociology of law - Political

Science and the right of the media and of the culture. His latest book is *Libertés et droits fondamentale*, Paris, Presses de Sciences Po & Dalloz (September 2014). 📖

2014 - It publishes *Freedoms and fundamental rights*
2012 - he is titularized of the French Chair of Law and Philosophy of Law at UNESP
2014 - It publishes the *Encyclopaedic and International Dictionary of the State*

M

MBONGO PASCAL*Professeur des facultés de droit à l'Université de Poitiers*

Pascal MBONGO est diplômé de l'EHESS (l'École des Hautes Études en Sciences Sociales de Paris), docteur en droit de l'Université Panthéon-Assas (Lauréat de l'Université) et agrégé des facultés de droit (droit public).

Spécialiste du droit libertés fondamentales, du droit constitutionnel, du droit des médias, du droit américain et de philosophie du droit et de l'État, il est directeur d'un programme de recherche en droit américain, président de l'Association française de droit des médias et de la culture, membre du Conseil d'administration de l'Association française de droit de la sécurité et de la défense.

Pascal MBONGO est un homme qui multiplie différentes casquettes, non seulement professeur des facultés de droit à l'Université de Poitiers, il est aussi Président de jury du Certificat d'aptitude à la profession d'avocat, chargé de travaux dirigés à la Sorbonne, maître de conférence à l'Université de Cergy-Pontoise. En 2012, il est titularisé de la Chaire française de droit et de philosophie du droit à l'UNESP. Ainsi porte-t-il intérêt aux questions relatives aux libertés fondamentales et aux institutions publiques en droits français, européen et américain.

C'est également un auteur qui a déjà plusieurs ouvrages qui traitent des thèmes tels que le droit constitutionnel

et politique en France et aux Etats Unis, le droit des libertés fondamentales, la Philosophie et sociologie du droit - Sciences politiques et le droit des médias et de la culture. Son dernier ouvrage est *Libertés et droits fondamentaux*, Paris, Presses de Sciences Po & Dalloz (septembre 2014). 📖

2014 - Il publie *Libertés et droits fondamentaux*

2012 - il est titularisé de la Chaire française de droit et de philosophie du droit à l'UNESP

2014 - Il publie le *Dictionnaire encyclopédique et international de l'Etat*